
Informace rodičům k plánované stávce dne 27.11. 2023

Zajisté jste již zaregistrovali informace v tisku, TV či jiných zdrojích o plánované a potvrzené
stávce školských odborů na den pondělí 27.11. 2023 po celé ČR, kterou vyhlásil
Českomoravský odborový svaz pracovníků školství (ČMOS PŠ).
více na ; https://skolskeodbory.cz/vystrazna-jednodenni-stavka
Jedná se o krok záchrany českého školství.
Proč?
Celý systém českého školství je na hranici rozkladu.
Nejedná se dle nás o mzdy učitelů, ale o systémové řešení, které se několik let potýká s
problémy:

● snížení počtu asistentů pedagoga - nikdo neřeší otázku, jak se potom bude řešit
otázka Inkluze ve školách?

● navýšení počtu žáků na učitele
● snížení počtu hodin odučených ve škole za týden, tedy omezení dělení na skupiny,

např. výuka jazyků i dalších předmětů. Opět čím větší počet žáků ve třídě, tím “
kvalitnější “ výuka. Snížení tzv. Phmax, který umožňuje škole rozdělit počet hodin
povinné výuky dle počtu žáků a počtu tříd. Dojde tedy k omezení počtu odučených
hodin na školách na úkor spojování výuky od větších celků.

● neustále klesající pravomoc státních škol na úkor rozrůstající se administrativy
● není položen základ odpovědnosti za vzdělávání a výchovu
● nadpočet středních a vysokých škol a absolutní devastace učňovských oborů
● celkový nezájem ze strany veřejnosti vykonávat tak psychicky náročnou práci učitele
● klesající zájem mladé pedagogické veřejnosti dále pracovat v oboru vzdělávání
● veřejnost není vůbec informovaná o systému dělení financí, které do škol přicházejí.

Proč slučovat peníze na učebnice, učební pomůcky, plavání do jedné skupiny
společně s povinností školy platit 14 dní pracovní neschopnosti zaměstnanců? V
posledních letech pocovidového období narostly tyto prostředky náhrady za nemoc
zaměstnanců takové výše, že nezůstává v položce státního rozpočtu na další akce
pro děti. Stát říká: “ plavání je povinné”, a když je většina prostředků čerpána na
zákonné náhrady nemoci? Chápete stanovisko tohoto nelogického dělení státních
prostředků? Navíc zřejmě řada politiků nemá o tomto přerozdělování státních financí
potuchu.

Za svoji téměř 30 letou ředitelskou praxi jsem prošla řadou změn systému. Ne všechny
změny byly příznivé pro školy a především pro děti. Na prvopočátečním vzdělání a výchově
přece stojí budoucnost národa. Tak proto si uvědomuji cílevědomou jednotnou politiku
českého školství s ohledem na děti nikoli pouze na “peníze státního rozpočtu”.
Nejde mi o” mzdy pro učitelky”, ale o očištění českého školství.
Uvědomuji si, že stávka není řešení z pohledu rodičů. Věřte, že situace, jak to bude za
několik let ve státním školství vypadat, se ale nyní třese v základech.
Proto naše škola vyjadřuje souhlas s nesprávným postupem připravovaných změn v
omezování a škrtech státního rozpočtu oblasti školství, ale stávku v pondělí 27.11. 2023 v
žádném úseku školy nekonáme.
Škola Suchý Důl je v pondělí 27.11. 2023 v plném provozu, pouze s vyjádřením podpory
nesouhlasu současného stavu a připravovaných změn.
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